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Referat, bestyrelsesmøde 

Mandag 26. februar 2024, kl. 18.00 – 21.00 

Flintholm Svømmehal, 4. sal 

Fra bestyrelsen: Susanne, Lotte, Otto, Peter, Jens, Anja, Dorthe, Signe, Sarah, 

Michael, Grith (online) og Lars 

Inviterede: Susanne Mortensen 

Afbud: Peter 

Referent: Lars 

 

1. Godkendelse af årsregnskab for 2023 [til beslutning] 

Resultat af den ordinære drift udviser et overskud på t.kr. 319.  

 

En række ekstraordinære påvirkninger påvirker det samlede resultat positivt: 

 

− Der er modtaget ekstraordinært medlemstilskud fra Københavns Kommune på t.kr. 

272.  

− Der er renteindtægter og udbytte af værdipapirer på t.kr. 155. 

− Der er positive kursreguleringer af værdipapirbeholdning på t.kr. 368.  

Samlet viser resultatopgørelsen for 2023, derfor et resultat på t.kr. 1.114. Årets samlede 

resultat er bedre end det budgetterede med t.kr. 1.245. 

 

Foreningens balance pr. 31. december 2023 udviser en egenkapital på t.kr. 5.717.  

 

Det bedre resultat skyldes primært, at aktivitetsniveauet i 1. halvår i de enkelte afdelinger 

var lavere end forventet, samt at timeløn i svømmeskole var budgetteret med for mange 

uger i forhold til den afholdte svømmeundervisning. 

 

Generelt har der i 2023 ift. tidligere år i mindre grad påvirkninger af negative 

ekstraordinære begivenheder, som i de seneste år har påvirket foreningen.  

 

Indtægter er samlet set på niveau med det budgetterede. Kontingenter og 

deltagerbetalinger er lavere end budgetteret. Reduktion i deltagerbetalinger modsvares 

dog i en vis udstrækning af reducerede aktivitets- og afdelingsomkostninger. En række 

særlige indtægter, som primært er fra Københavns Kommune, påvirker positivt. 

 

Nogle år modtager foreningen et ekstraordinært medlemstilskud fra Københavns 

Kommune. Vi modtog for 2023 et ekstraordinært og ikke budgetteret medlemstilskud på 

t.kr. 272, der påvirker resultatet positivt. 

 

Københavns Kommune har opkrævet halleje på t.kr. 360 og tildelt os en tilsvarende 

ekstraordinær støtte på t.kr. 360. Tallene skal jf. instruks fra kommunen fremgå af 
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årsrapporten. Det betyder, at der ingen nettopåvirkning af resultat er, men det påvirker 

sammenligning med budget, da vi ikke budgetterer med denne ”tekniske øvelse”. 

 

Der er indregnet kursregulering på klubbens beholdning af værdipapirer på t.kr. 368 og 

realiseret renteindtægter og udbytte på t.kr. 155. Beløbene påvirker klubbens resultat 

positivt. Kursreguleringen påvirker ikke klubbens driftsmæssige situation. 

 

Der er stadig ikke slutafregnet med Erhvervsstyrelsen for modtaget lønkompensation 

under coronanedlukningen. Foreningen har indsendt slutafregning, og der blev i 

regnskab for 2022 afsat t.kr. 206, som foreningen forventeligt skal tilbagebetale. 

 

Fremadrettet ønsker bestyrelsen, at egenkapitalopgørelsen ændres og gøres mere 

gennemskuelig.  

 

Bestyrelsen godkendte årsregnskabet.   

 

2. Sportslig status på kunstsvømning [til diskussion] 

Kunstsvømning arbejder videre med udvikling og konsolidering af holdstrukturen i 

afdelingen. Vi har fastholdt ”pipelinen” mellem svømmeskolen og kunst i form af et 

pingvin/kunsthold.   

 

Den nuværende holdstruktur har taget udgangspunkt i de gamle FINA-regler og den 

danske implementering heraf. Nye FINA-regler har givet overvejelser om at smelte 

niveauer sammen med en årgangsopdeling. De første initiativer omkring dette er taget i 

2023, det vil være nødvendigt at lave løbende tilretninger heraf, også henset til den 

praktiske opdeling af holdene.  

 

Afdelingen har i øvrigt otte trænere og to hjælpetrænere tilknyttet i denne sæson. Der har 

været en pæn medlemsfremgang, hvoraf en del skyldes nye kunstsvømmere fra andre 

klubber.  

 

Der mangler fokuserede uddannelser i ”kunstsvømningsdanmark” af trænere, hvor de 

bliver lært basale kunstsvømningsmetoder, øvelser og pædagogisk håndtering af 

svømmerne. Fx er et kunstsvømningshold i HSK ikke lig med det hold på to eller fire, der 

stiller op til konkurrencer, men et større grundhold, bestående af op til 12 svømmere.  

 

Der skal fremadrettet arbejdes mere med at lave langtidstræningsplanlægning, så vi ved, 

hvad der skal sættes ind med i hvilke aldersgrupper. Målet er, at der er træningsplaner for 

alle holdniveauer.  

 

Der har været arbejdet målrettet på at få onboardet flere frivillige til at løse basisfunktioner 

som fx drift af stævner. Det skal fremadrettet være et fokusområde. 

Kunstsvømningsudvalget består pt. af to personer udover Dorthe.  

 

Klubben skal fremadrettet holde fast i den bæredygtige udvikling med et bredt og 

langsigtet sigte, hvor vi fokuserer på bredden i vores tilbud.  

 

Generelt mangler der organisering og støtte til sporten fra SvømDanmark.  

 

Fremadrettet bør HSK inden for kunstsvømning bl.a. fokusere på: 
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− Kunstsvømningen skal kunne være en bæredygtig afdeling i en klub der er baseret 

på en organisation med ressourcer og muligheder for at understøtte. 

o Med bæredygtig menes en selvsupplerende afdeling, der modtager 

svømmere og trænere fra svømmeskolen, men som benytter sig af 

intern rekruttering af trænere, som tidligere har været svømmere.  

− Fokus på de unge og nye i sporten og uddannelse af egne trænere 

o Hvis nødvendigt på bekostning af rekruttering af dygtige svømmere og 

trænere udefra 

− Vi skal have skabt en positiv kultur blandt de ansatte trænere, så de understøtter 

klubbens overordnede strategi 

− Vi skal have trænere med basisuddannelser som hjælpetræner og svømningens 

grunduddannelse, derudover skal vi have udviklet et specifikt trænermodul i 

kunstsvømning  

− Dommere og officials skal på sigt uddannes. Nogle af vores egne trænere har de 

internationale dommeruddannelser 

 

Bestyrelsen bør bringe input fra diskussion og status på kunstsvømning i HSK ind på på 

SvømDanmarks generalforsamling.  

 

 

3. Forberedelse af generalforsamling [til beslutning] 

Dirigent bliver Willy Rasmussen. Der er planer om som sidste år, at lade 1-2 svømmere og 

familier fra relevante dele af klubben interviewe undervejs i generalforsamlingen.  

 

Afklaring af direkte valg på generalforsamling. 

 

1. Valg af formand (lige år) henholdsvis kasserer (ulige år)  

a. Formand Susanne Glasius Tischer er på valg. 

i. Susanne Glasius Tischer stiller op. 

2. Valg af bestyrelsesmedlem  

a. Grith Puggaard er på valg.  

i. Grith stiller op.   

3. Valg af bestyrelsesmedlemmer for afdelingerne  

a. Svømmeskoleafdelingen 

i. Jens og Peter stiller op.  

b. Konkurrenceafdeling 

i. Sarah og Signe stiller op.  

c. Masters 

i. Lotte stiller op.  

d. Vandpolo 

i. Anja stiller op.  

e. Synkroafdelingen 

i. Indstilling skal afklares. 

4. Valg af suppleant for bestyrelsesmedlem  

i. Indstillet til valg er: Indstilling skal afklares. 

5. Suppleant for valgte bestyrelsesmedlemmer og kasserer  

a. Indstilling skal afklares. 

6. Suppleant for afdelingerne  

a. Svømmeskoleafdelingen 
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i. Sandra stiller op.  

b. Konkurrenceafdeling 

i. Torben Hertel stiller op.  

c. Masters 

i. Indstilling skal afklares. 

d. Vandpolo 

i. Lotte Bremer Laursen 

e. Synkroafdelingen 

i. Indstilling skal afklares. 

 

7.  Valg af intern revisor 

a. Bestyrelsen indstiller iht. til vedtægter, at der ikke vælges interne 

revisorer. 

 

Bestyrelsen genbekræftede, at der bliver udnævnt to æresmedlemmer ifb. med 

generalforsamlingen.  

 

Der er yderligere fredag 23. februar sendt invitation ud til hele klubben på email og 

annonceret på SOME med nyt om generalforsamlingen.  

 

 

4. Medlemstal for 2023 [til diskussion] 

Årets samlede medlemstal er på 12.280. En medlemsfremgang ift. 2022 på lidt over 1.000 

medlemmer svarende til ca. 9 % vækst. En tilfredsstillende vækst.  

 

Sammenlignes tallet med 2019, som er det seneste år uden coronapåvirkning og lukkede 

svømmehaller, er vi nu tilbage på det niveau, vel og mærke stadig med de to lukkede 

svømmehaller, Øbrohallen og Frederiksberg Svømmehal. 

 

Den relative vækst blandt tweens og teenagere fortsætter. Det samme gør sig gældende 

for voksensvømmere. Klubben har nu ca. 2.000 medlemmer der er over 18 år.  

 

5. Status på opgaver i Trello [til diskussion] 

Ingen ny aktivitet i Trello.  

 

6. Orienteringspunkter afdelingerne [til orientering] 

Susanne orienterede om politikermøder med politikere i Københavns Kommune. Lars 

deltager også i møderne.  

 

7. Eventuelt 

Michael og Susanne deltager i FIUs repræsentantskabsmøde. 

Otto orienterede om at bogholderiet i Hermes Byggefond overgår fra HSK fra Frederiksberg 

Idræt (FIU), 


